# 2025 年度休斯顿中国人活动中心 华盛、恒丰银行奖助学金

优秀是一种习惯,中学时代是养成这种习惯的关键阶段。教育家陶行知先生说过:一切的学问,都要努力向着人民的幸福瞄准、道德是做人的根本,根本一坏,纵然你有一些学问和本领,也无甚用处。

2025 年度中国人活动中心奖助学金包括"华盛奖助学基金"和"恒丰银行奖助学金"。这两项奖助学金旨在鼓励华裔青少年在美国刻苦用功,奋发向上,奖励品学兼优的学生,帮助家庭经济困难的孩子拓展学习机会,激励他们树立正确的人生观,努力成长为对社会有益的人才。在休斯敦中国人活动中心的管理下,两项奖助学基金每年将评选奖励优异学子以及家庭经济困难但勤奋上进的学生。

\*\*"华盛奖助学金"\*\*面向休斯敦地区在校高年级华裔高中生(当年秋季就读 12 年级的学生)。申请人须填写申请表,并提供成绩单、推荐信及社区义工证明等材料。本奖助学金每年评选一次,每次 5 名获奖学生。获奖学生将获得由中国人活动中心颁发的荣誉证书及每人\$1,000 奖金。

\*\*"恒丰银行奖助学金"\*\*主要面向家庭年收入在\$80,900.00 以下的中低收入家庭的在校高年级高中生(当年秋季就读 12 年级的学生)。申请人须填写申请表,提供成绩单、推荐信、社区义工证明以及家庭报税记录等材料。本奖助学金同样每年评选一次,每次 5 名获奖学生,获奖学生将获得由中国人活动中心颁发的荣誉证书及每人\$1,000 奖助学金。

中心奖助学金评委会将于7月15日开始接受申请,截止日期为9月13日。获奖名单将于今年10月4日的大休斯顿地区中秋晚宴上宣布并举行颁奖典礼。候选人由自荐和他人推荐产生。获奖人将由评审团根据候选人所提供的材料评审决定,评审方法将包括电话面试等。

### 申请人资格:

- 1. 申请者应该是大休士顿地区高中12年级学生
- 2. 有合法身份
- 3. 积极参加社区服务
- 4. 具有华人血统
- 5. 最低 GPA 为 3.50

### 申请程序:

- 1. 完成《奖助学金申请表格》
- 2. 提供一份成绩单
- 3. 提供一份文件表明申请人在学校班级的排名
- 4. 提供证明社区服务的文件
- 5. 提交两篇推荐信,一份由学校的教师或辅导员写,一份是服务过的社区组织提供
- 6. 申请助学金的学生需提交前一年家庭报税纪录
- 7. SAT 成绩做为可选项

#### 提交方式 (以下两种方式必须同时满足):

- 1. 请把所有申请材料做成一个 PDF 文件,在申请截至日期前发给中心办公室 chineseciviccenterweb@gmail.com
- 2. 同时请把申请文件邮寄以下的地址:

**CCC Scholarship Committee** 

5905 Sovereign Dr.

Houston, TX 77036

Incomplete applications or applications received after the deadline will not be considered!

# 2025 Chinese Civic Center HuaSheng and AFNB Scholarship and Grant Program

**Excellence is a habit, and adolescence is the pivotal stage to cultivate it.** As the renowned educator Tao Xingzhi once said, "All knowledge should strive to serve the happiness of the people. Moral character is the foundation of life—if this foundation is flawed, even the greatest knowledge and skills become meaningless."

The 2025 Chinese Civic Center Scholarship and Grant Program includes the *HuaSheng Scholarship and Grant* and the *American First National Bank (AFNB) Scholarship and Grant*. These scholarships are designed to encourage students to study diligently, strive for self-improvement, and build strong character. They aim to reward students with outstanding academic performance and moral integrity, while also helping students from economically disadvantaged families expand their educational opportunities. Administered by the Houston Chinese Civic Center, these funds are awarded annually to students who excel academically or come from families in need but remain dedicated and hardworking.

The **HuaSheng Scholarship and Grant** is open to Chinese-American high school seniors (students entering 12th grade in the upcoming fall semester) in the Greater Houston area. Applicants must submit a completed the application form, official transcripts, recommendation letters, and proof of community service. Five students will be selected each year. Recipients will receive an honorary certificate from the Chinese Civic Center and a \$1,000 scholarship award.

The American First National Bank Scholarship and Grant is open to high school seniors (students entering 12th grade in the upcoming fall semester) of all ethnic backgrounds from low-to moderate-income families (annual household income below \$80,900.00) in the Greater Houston area. Applicants must complete the application form and provide transcripts, recommendation letters, proof of community service, and family tax records. This scholarship is awarded once per year to five recipients. Each recipient will receive a certificate of recognition from the Chinese Civic Center and a \$1,000 scholarship award.

The Scholarship and Grant Committee will begin accepting applications on **July 15**, with the deadline set for **September 13**. The list of award recipients will be announced at the **Greater Houston Mid-Autumn Festival Gala** on **October 4**, where an award ceremony will also take place. Candidates may apply themselves or be nominated by others. Final decisions will be made by the selection committee based on the submitted materials, and the review process may include phone interviews and other steps.

### **Applicant Eligibility:**

- 1. Applicants must be high school seniors (12th grade) in the Greater Houston area.
- 2. Applicants must have legal residency status.
- 3. Applicants must actively participate in community service.
- 4. Applicants must be of Chinese descent.
- 5. Applicants must have a minimum GPA of 3.50.

# **Application Requirements:**

- 1. Complete the Scholarship and Grant Application Form.
- 2. Provide an official academic transcript.
- 3. Submit documentation showing the applicant's class ranking.
- 4. Provide documentation verifying community service hours.
- 5. Submit two recommendation letters: one from a school teacher or counselor, and one from a community organization where the applicant has volunteered.
- 6. A copy of the family's tax return record for the previous year.
- 7. SAT scores are optional.

## Submission Instructions (Both steps are required):

- 1. Combine all application materials into a single PDF file and email it to the Center's office at the following email address before the application deadline. chineseciviccenterweb@gmail.com
- 2. Mail a hard copy of the complete application package to the following address: (Your mailing address would go here)

**CCC Scholarship Committee** 

5905 Sovereign Dr.

Houston, TX 77036

Incomplete applications or applications received after the deadline will not be considered!